

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : DATO' HAJI JALALUDDIN BIN HAJI ALIAS  
[JELEBU, NEGERI SEMBILAN]**

**TARIKH : 1 JULAI 2019 (ISNIN)**

**SOALAN NO. 46**

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan apakah program-program baru yang dirangka oleh pihak Kementerian bagi melahirkan atlet-atlet bertaraf dunia seperti Datuk Lee Chong Wei, Datuk Nicol David dan Azizulhasni Awang.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian melalui Majlis Sukan Negara (MSN) dengan kerjasama Persatuan Sukan Kebangsaan (PSK) dan Institut Sukan Negara (ISN) telah melaksanakan program Podium, program latihan senior, program pelapis, program bakat dan program pembangunan sukan pilihan bagi memastikan kesinambungan prestasi atlet dapat digilap dari peringkat akar umbi sehinggalah ke peringkat kebangsaan dan antarabangsa.

2. Program Podium yang diwujudkan sebagai persediaan untuk menghadapi temasya Sukan Olimpik Tokyo 2020 telah distruktur semula pada bulan November 2018 dan diberi tumpuan kepada sasaran pingat di Temasya Sukan SEA 2019/2021, Sukan Olimpik

2020, Sukan Asia 2022 dan Sukan Komanwel 2022. Program latihan atlet ini telah melibatkan penambahan jenis sukan iaitu daripada 15 kepada 25 jenis sukan, dan penambahan atlet daripada 79 atlet kepada 522 orang atlet.

3. Bagi sukan-sukan yang tidak tersenarai dalam Temasya Sukan Olimpik, Sukan Asia atau Sukan Komanwel tetapi mempamerkan prestasi yang cemerlang di peringkat antarabangsa turut diberikan perhatian dan sokongan oleh Kerajaan. Kementerian sentiasa bekerjasama dengan Persatuan Sukan Kebangsaan tersebut bagi memastikan prestasi mereka berada di tahap yang membanggakan.

5. Usaha bagi melahirkan lebih ramai atlet berbakat daripada peringkat akar umbi sehinggalah ke peringkat antarabangsa masih diteruskan. Malah, ianya akan diperhebatkan lagi melalui program-program latihan yang lebih berstruktur dan bersistematik bagi melahirkan lebih ramai jaguh sukan negara seperti Dato' Lee Chong Wei (Badminton) dan Dato' Nicol David (Skuasy).

6. MSN telah melaksanakan Program Pelapis yang memberi tumpuan kepada 16 jenis sukan teras. Program ini bertujuan memperluaskan tapak penyertaan serta peluang latihan atlet kepada satu sistem latihan yang lebih efisien dan sistematik dengan bimbingan jurulatih-jurulatih yang bertauliah di peringkat daerah, negeri dan kebangsaan. Di samping itu, Program Bakat turut diperkenalkan pada tahun 2016 bagi mengembangkan latihan di peringkat daerah untuk mencungkil lebih ramai bakat-bakat muda. Atlet-atlet berumur seawal 12 tahun dipilih melalui program ini dengan penglibatan sekolah ataupun kelab sukan di peringkat daerah.

7. Kerjasama daripada pemegang taruh utama seperti Persatuan Sukan Kebangsaan, Institut Sukan Negara, Kementerian Pendidikan Malaysia dan Majlis Sukan Negeri adalah diharapkan untuk merealisasikan hasrat melahirkan jaguh-jaguh dunia seperti Dato' Lee Chong Wei, Dato' Nicol David dan Mohd Azizulhasni Awang.